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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis ze 3. zasedání AS FSv, které se konalo dne 26. 4. 2023 

Přítomni: dle prezenční listiny 
Hosté: děkan prof. Máca, proděkani prof. Pešková, prof. Patzák, prof. Pavelka, 

Dr. Vokurka, tajemník Dr. Matějka 
 
Doc. Pazderka zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. 
 
1. Schválení zápisu z 2. řádného zasedání AS FSv ze dne 22.2.2023 
2. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
3. Metodika rozdělení finančních prostředků na FSv (děkan prof. Máca, taj. Dr. Matějka) 
4. Informace z Technické komise (doc. Litoš) 
5. Informace z Pedagogické komise (doc. Jíra) 
6. Informace z Ekonomické komise (prof. Cajthaml) 
7. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá, Bc. Váňa) 
8. Různé 
 
1. Schválení zápisu z 2. řádného zasedání AS FSv ze dne 22.2.2023 
 

K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca informoval o aktuálním dění na FSv/ČVUT: 
• Příprava rekonstrukce budovy B, celkové financování a rozsah dofinancování ze 

strany FSv, možnost získání úvěru, závěry komise na schůzce děkanů. Na 
dofinancování se musí podílet celé ČVUT, nejen FSv. 

• Rozdělení financí na úrovni ČVUT – normativ/mimo-normativ. 
 

Doc. Jíra se dotázal na zaměření a práci oddělení OKIS ČVUT. Informovala prof. Pešková a 
prof. Máca. 
Doc. Pazderka komentoval možnosti dofinancování rekonstrukce budovy B ze strany FSv a 
upozornil na potřebu počítat do budoucna i s rekonstrukcí budovy D, která je rovněž 
v nevyhovujícím stavu. 
Prof. Bittnar zmínil potřebu rekonstrukce dalších objektů FSv v souvislosti s novou 
legislativou v oblasti energetické náročnosti stávajících budov (v budoucnu riziko pokut). 
 
3. Metodika rozdělení finančních prostředků na FSv (děk. prof. Máca, taj. Dr. Matějka) 
 

Děkan prof. Máca a tajemník Dr. Matějka představili návrh Metodiky rozdělení finančních 
prostředků na FSv pro rok 2023. Prof. Máca komentoval základní rámec metodiky, zmínil 
zásadu převzetí metodiky rozdělní financí z úrovně ČVUT, důraz na nové vědecké výsledky, 
význam změn v hodnocení aplikovaného výzkumu na základě vybraných výsledků. Dr. 
Matějka shrnul zapracování změn dle závěrů diskuse na Ekonomické komisi. 
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Předseda Ekonomické komise prof. Cajthaml byl z jednání AS FSv omluven (účast na 
habilitačním řízení v Brně). O projednání dokumentu v komisi dne 19.4.2023 informoval 
z pověření předsedy komise doc. Pazderka. 
 

Ekonomická komise doporučila AS FSv schválit Metodiku rozdělení provozních zdrojů na FSv 
na rok 2023, s úpravou výpočtu Motivační části DKRVO v podobě vypuštění věty: 
„Nezapočítávají se publikace z roku 2020, u kterých databáze WOS ani SCOPUS neevidují 
žádnou citaci.“ 
 

Proběhla krátká diskuse: prof. Bittnar, prof. Máca, prof. Wald. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Metodiku rozdělení provozních zdrojů na FSv pro rok 2023. 
 

pro: 24 | proti: 0 | zdržel se: 1 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 

Prof. Jandera připomněl dohodu o včasné přípravě nové metodiky, konkrétně diskusi 
k hodnocení smluvního a aplikovaného výzkumu. Děkan prof. Máca doporučil téma 
projednat v dostatečném předstihu - ideálně ještě před prázdninami. 
 
4. Informace z Technické komise (doc. Litoš) 
 

Předseda Technické komise doc. Litoš informoval o jednáních komise, která se sešla 
v mezidobí celkem dvakrát, byla řešena následující témata: 

- Provoz „plotrovny“ na FSv, Anketa k využití tiskových služeb - SKAS, doporučení 
k zachování a provozu. 

- Rekonstrukce budovy B. 
- Nádoby na bioodpad. 
- Nápisy studentů-absolventů na ploše prostranství před FSv. 
- Air-house a jeho budoucnost. 

 
5. Informace z Pedagogické komise (doc. Jíra) 
 

Předseda Pedagogické komise doc. Jíra informoval o jednání komise 22.3., předmětem 
diskuse byly následující body: 

- Upřesnění podmínek hodnocení studentů doktorského studia, nastavení systému 
HSDS (průběžný přístup, off-line verze podmínek hodnocení) – zajistí prof. Patzák. 

- Anketa hodnocení studia a potřeba přidávání komentářů k negativnímu hodnocení. 
- Zvyšující se neúspěšnost studentů v průběhu studia (tzv. propadovost), dlouhodobé 

statistiky poskytnuté prof. Peškovou, doporučení úpravy podmínek pro přijetí – 
matematika. 

- Přetížení studentů a četnost psychických problémů, iniciativa „Neklikej a spi“, vysoká 
zaměstnanost studentů při studiu (pracovní poměr, brigády). 

- Porušování studijního a zkušebního řádu – podvodné jednání, potřeba evidence 
podvodného jednání přístupné pedagogům, potřeba definice podvodného jednání, 
informaci doplnila prof. Pešková, možnost evidence řešena s VIC. 

 

Doc. Fajman požádal o vystoupení na AS FSv. Zabýval se tématem Ankety hodnocení studia. 
Nesouhlasí s uveřejněním známek předmětů a vyučujících bez přidání příslušného 
komentáře. Samotná známka není dostatečnou zpětnou vazbou. Některé známky celkové 
hodnocení zkreslují. Zmínil problematiku anonymity hodnocení. 
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K tématu proběhla diskuse: prof. Máca, prof. Vejmelková, doc. Vašková, prof. Patzák, prof. 
Pavlíková, Bc. Váňa, prof. Bittnar. 
Problematiku na závěr shrnul Dr. Dočkal. Na potřebě komentářů panuje shoda, ale 
komentáře by neměly být po studentech povinně vyžadovány. Anonymita hodnocení musí 
být respektována i přes nedostatky systému. Nastavení ankety je v dikci VIC ČVUT, vliv FSv je 
minimální. 
 

Doc. Pazderka doporučil přenést diskusi na Pedagogickou komisi. Doc. Jíra potvrdil zařazení 
tématu na jednání příští komise. 
 
6. Informace z Ekonomické komise (prof. Cajthaml) 
 

Viz bod 3. 
 

Ekonomická komise zasedala 19.4. Informace z Ekonomické komise shrnul z pověření 
předsedy komise prof. Cajthamla (omluven) opět doc. Pazderka: 

- Personální situace na ekonomickém oddělení. 
- Zpráva o hospodaření a podrobná data pro AS FSv. 
- Dlouhodobé hospodaření FSv a související stavební akce: rekonstrukce budovy B, 

průběžné opravy. 
- TAČR Trend - uznatelnost nákladů na DPH. 

 

Ekonomická komise se dále věnovala podnětu Dr. Lakomé a doc. Boboka, týkající se snahy 
Katedry matematiky o změnu Metodiky příspěvků a dotací ČVUT na rok 2023, která podle 
jejich vyjádření v hodnocení znevýhodňuje teoretické obory (matematika, fyzika) - vyřazení 
publikací z roku 2020, u kterých databáze WOS ani SCOPUS neevidují žádnou citaci. 
U kvalitních výsledků z těchto oborů se citace objevují s delším časovým odstupem. 
 

K tématu proběhla diskuse: prof. Máca, Dr. Lakomá. doc. Jíra, doc. Pazderka, Ing. arch. 
Černá, prof. Bittnar, doc. Vašková, prof. Vejmelková, prof. Pavelka. 
 

Dr. Lakomá navrhla k tomuto tématu přijmout usnesení. 
 

Návrh usnesení: 
AS FSv podporuje snahy Katedry matematiky FSv o revokování schválené Metodiky rozpisu 
příspěvků a dotací ČVUT na rok 2023 a její úpravu v podobě vypuštění věty z odstavce 
3.4. a) M ii) „Přitom se nezapočtou publikace z roku 2020, u kterých databáze WOS ani 
SCOPUS neevidují žádnou citaci.“ 
 

Hlasování o usnesení: 
pro: 20 | proti: 0 | zdržel se: 5 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 

Prof. Bittnar by rád inicioval diskusi k podpoře mezinárodních projektů. 
 
7. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá, Bc. Váňa) 
 

Zástupci FSv v AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá, Bc. Váňa) informovali o činnosti AS 
ČVUT a jednotlivých komisí: 

• Metodika rozpisu ČVUT 2023 
• Nový ceník ubytování na kolejích 
• Rekonstrukce objektů ČVUT 

 
8. Různé 
 

Studentský ombudsman FSv Dr. Dočkal otevřel téma nevyhovujícího stavu kolejí ČVUT, 
situace je vážná a významně ovlivňuje život studentů. 
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O situaci informoval Bc. Váňa, jedná se o rozsáhlý problém, který se netýká pouze ČVUT, ale 
i dalších VŠ, řešením je postupná rekonstrukce kolejí. 
K tématu proběhla krátká diskuse: Dr. Matějka, doc. Vašková, Dr. Vokurka, doc. Jíra, prof. 
Polák. 
 
Bc. Váňa informoval o přípravě výjezdního zasedání AS FSv v Herbertově v 1. polovině září 
2023, které organizačně zajistí SKAS. 
 
Příští zasedání AS FSv je plánováno na 31.5. (termín může být přizpůsoben schvalování 
rozpočtu na rok 2023), dále 21. 6. od 9.00 v B-169. 
 
 
 

doc. Ing. Jiří Pazderka, Ph.D. 
předseda AS FSv ČVUT 

 
 
 
Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
tajemník AS FSv ČVUT 
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